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PROTOKÓŁ NR XXXV/2017 

z sesji Rady Miejskiej w Nowym Mieście nad Pilicą 

z dnia 8 sierpnia 2017 roku 

 

 Sesja Rady Miejskiej w Nowym Mieście nad Pilicą odbyła się w dniu  

8 sierpnia 2017 roku w świetlicy Ochotniczej Straży Pożarnej w Żdżarach i trwała 

od godz. 1000  do godz. 1330. 

  

Obradom sesji przewodniczył pan Tomasz Pietrucha – Przewodniczący Rady 

Miejskiej w Nowym Mieście nad Pilicą. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej otwierając sesję stwierdził na podstawie listy 

obecności załącznik nr 1 do niniejszego protokołu prawomocność obrad. Na sali 

obrad obecnych było 13 radnych na ustawowy skład liczbowy - 15. 

W sesji udział wzięli: 

1. Burmistrz Miasta i Gminy          p. Mariusz Dziuba 

2. Skarbnik Miasta i Gminy         p. Ewa Bator 

3. Przewodniczący Gminnej Rady  

Seniorów w Nowym Mieście nad Pilicą                      p. Jan Trzaskowski 

4. Starosta Powiatu Grójeckiego                                  p. Marek Ścisłowski  

5. Radna Powiatu Grójeckiego                                     p. Anna Steczkowska 

6. Radna Powiatu Grójeckiego                                     p. Barbara Kowalska 

7. Zastępca Dyrektora Departamentu Działań Delegowanych  

Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa    p. Michał Pruś 

        

8. Sołtysi i Przewodniczący Rad Osiedlowych z terenu Gminy Nowe Miasto nad 

Pilicą wg załączonej listy obecności załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

    

PKT 1 

Przewodniczący Rady Miejskiej p. Tomasz Pietrucha przedstawił zebranym 

proponowany porządek obrad: 

1. Przedstawienie porządku obrad. 

2. Przyjęcie protokołów z ostatnich sesji. 

3. Wystąpienie Przewodniczących Stałych Komisji. 

4. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Miasta i Gminy Nowe Miasto nad Pilicą 

za okres międzysesyjny.  

5. Informacje Przewodniczącego Rady Miejskiej. 

6. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmiany uchwały budżetowej na 2017 rok. 

b) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Nowe Miasto nad Pilicą na 

lata 2017 - 2022.   

c) zmiany uchwały Nr XXXIV/227/2017 Rady Miejskiej w Nowym Mieście nad 

Pilicą z dnia 10 lipca 2017 roku w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Powiatowi Grójeckiemu. 
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d) zaciągnięcia długoterminowego kredytu w 2017 roku. 

e) nadania statutu Publicznej Szkole Podstawowej z oddziałami gimnazjalnymi im. 

Karola Wojtyły w Nowym Mieście nad Pilicą, ul. Ogrodowa 16. 

7. Wystąpienie zaproszonych gości. 

8. Interpelacje i zapytania. 

9. Wolne wnioski i oświadczenia radnych. 

10. Zamknięcie obrad sesji. 

Przewodniczący Rady spytał czy są uwagi do proponowanego porządku obrad. Nie 

zgłoszono.  

 

PKT 2 

Przewodniczący Rady Miejskiej p. Tomasz Pietrucha poinformował,  

że protokóły z ostatnich sesji Rady tj. z dnia 22 czerwca i 10 lipca br. były 

tradycyjnie wyłożone do wglądu w Biurze Rady i umieszczone na stronie 

internetowej Urzędu. W związku z tym zapytał czy są uwagi do protokołów z 

ostatnich sesji. 

Uwag nie zgłoszono przystąpiono do głosowania nad przyjęciem protokołów.  

W głosowaniu jednogłośnie 13 za na stan obecnych na sali 13 radnych, przeciw  

– 0, wstrzymało się – 0. Protokóły z ostatnich sesji zostały przyjęte. 

 

PKT 3 

Przewodniczący Komisji Gospodarczo - Budżetowej Dariusz Dziurowicz 

poinformował, że w okresie międzysesyjnym komisja odbyła wspólne posiedzenie 

Stałych Komisji Rady Miejskiej w dniu 7 sierpnia 2017 roku.  

W posiedzeniu udział wzięli członkowie komisji wg załączonej listy obecności  

do niniejszego protokołu oraz: 

1. Burmistrz Miasta i Gminy           p. Mariusz Dziuba 

2. Skarbnik Miasta i Gminy           p. Ewa Bator 

3. Pracownik Urzędu Miasta i Gminy                       p. Karolina Morawska  

Posiedzeniu przewodniczył Dariusz Dziurowicz – przewodniczący Komisji 

Gospodarczo – Budżetowej. 

Przyjęto następujący porządek posiedzenia: 

1. Zapoznanie się z projektami uchwał przygotowanymi na sesję Rady.  

   2. Sprawy bieżące kierowane do komisji. 

 

W pkt. 1 Skarbnik Miasta i Gminy Ewa Bator omówiła projekty uchwał w sprawie: 

- zmiany uchwały budżetowej na 2017 rok.  

- zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Nowe Miasto nad Pilicą na lata 

2017-2022.  

- zmiany uchwały Nr XXXIV/227/2017 Rady Miejskiej w Nowym Mieście nad 

Pilicą z dnia 10 lipca 2017 roku w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Powiatowi Grójeckiemu.  

- zaciągnięcia długoterminowego kredytu w 2017 roku.  
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Następnie pracownik Urzędu Miasta i Gminy Karolina Morawska omówiła projekt 

uchwały w sprawie nadania statutu Publicznej Szkole Podstawowej z oddziałami 

gimnazjalnymi im. Karola Wojtyły w Nowym Mieście nad Pilicą, ul. Ogrodowa 

16. 

 

W pkt. 2 Na posiedzeniu komisji wypracowano i przekazano następujące wnioski: 

1. Sołtys wsi Wierzchy Lidia Gaca prosiła o wycięcie zarośli przy drodze gminnej 

w msc. Wierzchy.  

2. Radny Sebastian Stolarek wnioskował o ustawienie tabliczek informujących  

o zakazie kąpieli w miejscach wskazanych na ostatnim posiedzeniu komisji oraz  

o ustawienie znaku zakazu wjazdu pojazdów na wyspę ( przed kładką). 

3. Radny Stanisław Dobrodziej wnioskował o ustawienie znaków informujących  

o numeracji posesji w kierunku msc. Wał, Żdżary.  

4. Radny Mariusz Fandrych prosił o naprawę uszkodzonego znaku informującego  

z pierwszeństwem przejazdu w kierunku Sacina. 

Na tym posiedzenie zakończono. 

Przewodniczący Rady spytał czy są pytania do Przewodniczących Stałych Komisji 

Rady. Nie zgłoszono.  

 

PKT 4 

Burmistrz Miasta i Gminy Mariusz Dziuba przedstawił sprawozdanie za okres 

międzysesyjny tj. od 22.06.2017r. do 8.08.2017r.  

w dniu 22.06. odbyło się spotkanie z organizatorami pielgrzymki rowerowej na 

Jasną Górę. 

- spotkanie z prezesem Spółdzielni Mieszkaniowej – Zdrowie. 

- spisywanie aktów notarialnych. 

23.06. udział w zakończeniu roku szkolnego w poszczególnych placówkach 

oświatowych.  

25.06. udział w pożegnaniu wikarego ks. Sylwestra Bernata. 

26.06. spotkanie Lokalnej Grupy Działania w Nieznamirowicach. Grupa została 

zawiązana, aby lepiej współpracować i pozyskiwać unijne środki, które  

w większości przechodzą przez Urząd Marszałkowski. Lokalna Grupa Działania 

łączy 10 gmin. Każda z gmin mogła wystąpić z wnioskiem dla stowarzyszeń  

na terenie gminy, które zawiązujemy. Z wnioskiem może wystąpić gmina bądź też 

prywatni przedsiębiorcy. Pierwsze wnioski zostały złożone w lutym br. do czerwca 

wnioski były nierozpatrzone. Poszczególne gminy otrzymały informacje, że będą 

dokonywane poprawki do wniosków. Urząd Marszałkowski jest zobowiązany 

nanieść poprawki w terminie trzech miesięcy. Co najmniej rok czasu ocenia się 

wniosek i w ostatnim roku wyborczym po czterech latach można dopiero coś 

wykonać. Sprawa była poruszana na spotkaniu z wiceminister Orzełowską. 

 

W międzyczasie Pan Burmistrz powitał przybyłych na obrady sesji Starostę 

Powiatu Grójeckiego p. Marka Ścisłowskiego, radną Powiatu Grójeckiego p. 

Barbarę Kowalską, dyrektora AR i MR Michała Prusia.  
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27.06. spotkanie z dyrektorem Żłobka Samorządowego. 

- spotkanie ze służbami przygotowującymi Piknik Militarny.  

- objazd terenu msc. Żdżary: przygotowanie do inwestycji, rozmieszczenie 

sektorów w czasie dożynek.  

- spotkanie w Rudkach w sprawie remontu świetlicy. 

28.06. spotkanie z przedstawicielami gazet, które zamieszczają artykuły  

o działalności naszego Urzędu i naszej Gminy. 

- spotkanie z sołtys msc. Rudki w sprawie remontu świetlicy. 

29.06. spotkanie z agencjami ochrony chcącymi prowadzić nadzór nad naszymi 

obiektami. 

- spotkanie z wizytator w Szkole Podstawowej. 

- spotkanie z projektantem przebudowy terenu nad Pilicą. 

- odbiór drogi lokalnej w Łęgonicach. 

- odbiór przebudowanej drogi ul. Ogrodowa. 

- odbiór przebudowanej drogi ul. Tomaszowska na terenie osiedla. 

30.06. podpisanie umowy na dostawę gazu do Żłobka i Domu Kultury. Jest to gaz 

który popłynie ze zbiorników ale mamy zapewnienia że pojawi się inwestycja, 

która poprowadzi przez teren naszej gminy gaz ziemny.  

- udział w obchodach 60 –lecia Grójeckiego Ośrodka Radioelektronicznego  

w Grójcu. 

2.07. festyn nowomiejski: wręczenie nagród w turnieju piłki nożnej o Puchar 

Burmistrza. 

3.07. - spisywanie aktów notarialnych. Jeśli chodzi o drogę w Domaniewicach 

wszystkie akty notarialne są spisane. 

- dokonanie objazdu dróg, które były realizowane z funduszu sołeckiego. 

4.07. objazd dróg z przedstawicielami Starostwa Powiatowego w Grójcu  

i Powiatowego Zarządu Dróg. 

- spotkanie ze starostą i radnymi. 

5.07. odbiór kotłowni w budynku żłobka i domu kultury. 

6.07. udział w wizycie prezydenta USA Donalda Trupma w Warszawie. 

7.07. spotkanie w sprawie monitoringu w mieście. 

- spotkanie z dyrektorem Publicznego Gimnazjum (rozplanowanie remontów 

w czasie wakacji). 

- spotkanie z przedstawicielami PKS Grójec w sprawie omówienia dowozu dzieci 

do szkół w minionym roku szkolnym. 

10.07. spotkanie w Starostwie Powiatowym w Grójcu na temat inwestycji 

drogowych  

- spotkanie w Nadleśnictwie.  

- spotkanie z projektantem przebudowy terenu nad Pilicą. 

11.07. objazd w gminie świetlic wiejskich: Domaniewice, Łęgonice, Rokitnica. 

Prace remontowe świetlic trwają w Domaniewicach, Jankowicach. W Rokitnicy 

dzięki stowarzyszeniu, które zostało zawiązane powstała przy placu zabaw altanka, 

również w Rudkach.  W Rokitnicy zostały wykonane nowe schody do szkoły. 
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Takie stowarzyszenia powstały w Łęgonicach i Domaniewicach. Z projektów  

te stowarzyszenia otrzymały środki.  

12.07. spotkanie z dyrektorem Publicznego Gimnazjum. 

- spisywanie aktów notarialnych (na kolonie Domaniewice). 

- spotkanie z płk. Andrzejem Kozerą dowódca Jednostki Wojskowej w Grójcu oraz 

ppłk. Mariuszem Muskusem Wojskowym Komendantem Uzupełnień Warszawa – 

Mokotów w sprawie przygotowania do Pikniku Militarnego. 

- odbiór przebudowy ul. Malinowej, Morelowej i Orzechowej. 

13.07. spotkanie z dyrektorem Publicznego Gimnazjum (ocena prac remontowych). 

- spotkanie z rodzicami Żłobka Samorządowego. 

- 14.07. przegląd budynku gimnazjalnego pod kątem do rozpoczęcia nowego roku 

szkolnego.  

- odbiór kładki na plażę nad rzeką Pilicą.  

18.07. spotkanie z przedstawicielami Centrum Bezpieczeństwa Informatycznego 

odnośnie działań poczynionych w naszym Urzędzie.   

19.07. odbiór drogi lokalnej w Nowych Łęgonicach. 

- odbiór drogi lokalnej w Żdżarach. 

20.07. spotkanie z przedstawicielami OSP Rosocha w sprawie przeprowadzenia 

remontów świetlicy. 

- spotkanie w SP ZOZ w Nowym Mieście nad Pilicą. 

21.07.-23.07. zjad Nowych Miast Neustdat bei Coburg. W trakcie spotkania 

wystawione zostało stoisko promujące Gminę Nowe Miasto nad Pilicą, które 

cieszyło się dużą popularnością. Wszystkim opiekunom i dzieciom nowomiejskich 

placówek pan burmistrz podziękował za zaangażowanie. 

24.07. spotkanie z przedstawicielami kanalizacji deszczowej ul. Tomaszowska. 

25.07. odbiór przebudowy drogi gminnej we wsi Świdrygały. 

26.07. przekazanie sprzętu dla Straży OSP w Nowym Mieście nad Pilicą.  

27.07. objazd miejscowości okolice Żdżar. 

- spotkanie z konserwatorem zabytków w sprawie wycinki drzew na cmentarzu  

w Łęgonicach i Nowego Miasta oraz w parku nowomiejskim. 

- spotkanie ze Starosta Powiatu Grójeckiego w sprawie inwestycji drogi 

powiatowej w Żdżarach. 

29.07. udział w zebraniu sołeckim w msc. Pobiedna. 

 31.07. ocena stanu prac w Żdżarach – przebudowa chodnika oraz przebudowa 

drogi. 

- zakończenie roku w Żłobku Samorządowym. 

- sprawdzenie prac remontowych wykonywanych w budynku Domu Kultury. 

Poszczególne pomieszczenia mogłyby być oddane do użytku, ale niestety Straż 

Pożarna miała zastrzeżenia i należało w pomieszczenia remontować.  

1.08. spotkanie ze stowarzyszeniem w sprawie doposażenia sali ćwiczeń  

w obiekcie sportowym w Nowym Mieście nad Pilicą. 

- spotkanie z leśniczymi z naszego terenu w sprawie inwestycji drogowych, 

ropatrywane były również skargi mieszkańców na niszczenie dróg które są 
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wspólnymi drogami zarówno gminy , powiatu i nadleśnictwa. Wystąpiliśmy  

o wspólny projekt budowy dalszej części jednej z dróg w kierunku Ulowa. 

2.08. spotkanie z dyrektorem Żłobka Samorządowego. 

- spotkanie z płk. Andrzejem Kozerą dowódca Jednostki Wojskowej w Grójcu oraz 

ppłk. Mariuszem Muskusem Wojskowym Komendantem Uzupełnień Warszawa. 

- udział we Mszy odpustowej w Nowym Mieście nad Pilicą. 

- udzielenie wywiadu w Radio Plus w sprawie Pikniku Militarnego. 

3.08. spotkanie z nadleśniczym Jackiem Lechem w sprawie drogi wspólnie 

wykonywanej z nadleśnictwem. 

- spotkanie z dyrektorem SP ZOZ w sprawie kontraktu na usługi stomatologiczne. 

- odbiór swietlicy w Rudkach. 

6.08. udział we Mszy św. w Potworowie z okazji Święta Papryki. 

- udział w pierwszym Pikniku Militarnym w Nowym Miescie nad Pilicą. 

Podziękował za sprowadzenie sprzętu wojskowego panu płk. Andrzejowi Kozera 

dowódcy Jednostki Wojskowej w Grójcu oraz ppłk. Mariuszowi Muskusowi 

Wojskowemu Komendantowi Uzupełnień w Warszawie. 

7.08. spotkanie w Starostwie Powiatowym i nadleśniczym w sprawie inwestycji 

drogowych. 

- udział w posiedzeniu Stałych Komisji Rady Miejskiej. 

- spotkanie w sprawie studium zagospodarowania przestrzennego. 

- spotkanie w sprawie gazyfikacji. 

 

Pan Jan Dąbrowski sołtys wsi Żdżary podziękował panu Burmistrzowi i radnym 

Rady Miejskiej w imieniu swoim i rady sołeckiej za przyznanie środków  

na wykonanie nawierzchni drogi lokalnej do posesji p. Bieleckiej.  

Pan Burmistrz dodał, że pani Bielecka ubiegała się o wykonanie drogi lokalnej do 

swojej posesji, która umożliwi dojazd dla córki niepełnosprawnej.  

W dniu 29.06.2017 roku odebrano zadania: 

- Przebudowaną ulicę Ogrodową, 

- Przebudowaną drogę lokalną we wsi Łęgonice, 

- Przebudowaną ulicę Tomaszowską 

W dniu 12 lipca 2017 roku odebrano wykonane zadanie pod nazwą: Przebudowa 

ulicy Malinowej, Morelowej i Orzechowej w Nowym Mieście. Koszty tych 

inwestycji ok 467 tys. zł.  

W dniu 19 lipca 2017 dokonano odbioru końcowego przebudowanej drogi lokalnej 

we wsi Nowe Łęgonice oraz drogi lokalnej we wsi Żdżary.  

Koszt inwestycji Nowe Łęgonice – 129 tys. zł. 

Koszt inwestycji Żdżary – ok. 52 tys. zł.  

W dniu 25 lipca dokonano odbioru technicznego zrealizowanego zadania w postaci 

przebudowy drogi gminnej Bełek – Świdrygały we wsi Świdrygały. Wartość 

zadania ok. 200 tys. zł. W dniu 25 lipca 2017 roku ogłoszono w Biuletynie 

Zamówień Publicznych przetarg nieograniczony na przebudowę dróg lokalnych we 

wsi Domaniewice. Otwarcie ofert wyznaczono na dzień 09.08.2017 r. 
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PKT 5 

Przewodniczacy Rady poinformował o pismach, które wpłynęły do Biura Rady; 

- z dn. 22.06.2017r. w sprawie zniszczenia krzewów i tui przy ulicy 

Kolejowej. 

- z dn. 26.06.2017r. od Krajowego Biura Wyborczego w sprawie przekazania 

informacji dot. udzielenia, bądź nie udzielenia absolutorium burmistrzowi za 

2016 rok. 

- z dn. 2.07.2017r. wniosek o udostępnienie informacji publicznej. 

- z dn. 10.07.2017r. od Marszałka Województwa Mazowieckiego w sprawie 

rozpoczęcia XVII edycji konkursu Nagrody Marszałka Województwa 

Mazowieckiego. 

- z dn. 17.07.2017r. Uchwała Rady Powiatu Grójeckiego. 

- z dn. 18.07.2017r. od Krajowej Administracji Skarbowej w sprawie 

przesłania oświadczenia majątkowego pana Mariusza Dziuby zgodnie 

z właściwością miejscową.  

- z dn.24.07.2017r. od Wojewody Mazowieckiego wszczęcie postępowania 

nadzorczego w sprawie stwierdzenia nieważności uchwały  

nr XXXIII/226/2017 Rady Miejskiej w Nowym Mieście nad Pilicą z dnia  

22 czerwca 2017 roku.   

- z dn. 26.07.2-17r. od Wojewody Mazowieckiego rozstrzygnięcie nadzorcze 

uchwały nr XXXIII/226/2017 Rady Miejskiej w Nowym Mieście nad Pilicą 

z dnia 22 czerwca 2017r. w sprawie skreslenia zabytku i wyłączenia karty 

adresowej z Gminnej Ewidencji Zabytków.  

- z dn. 2.08.2017r. od Starostwa Powiatowego w Grójcu zaproszenie do 

udziału w XIX Powiatowych Samorządowych Zawodach Strzeleckich  

o ,,Puchar Starosty Grójeckiego,,. 

Następnie Przewodniczący Rady prosił sołtysów o zgłaszanie rolników do 

odznaczenia podczas uroczystości dożynkowych. Przewodniczący Rady powitał 

mecenasa p. Tomasza Rychlickiego i prosił o korzystanie z bezpłatnych porad dla 

mieszkańców w Urzędzie. Podziękował za przygotowanie obrad sesji wyjazdowej 

prezesowi OSP Żdżary p. Ireneuszowi Chrzan, sołtysowi wsi Żdżary, radnemu 

Rady Miejskiej p. Stanisławowi Dobrodziejowi oraz pracownikom biura Rady 

Miejskiej.  

Przewodniczący Rady spytał czy są pytania. Nie zgłoszono. Przystąpiono do 

kolejnego punktu porządku obrad. 

 

PKT 6a 

Przewodniczący Rady Miejskiej – p. Tomasz Pietrucha odczytał zebranym 

projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2017 rok. Skarbnik 

Miasta i Gminy p. Ewa Bator omówiła załączniki do niniejszej uchwały. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały.  

W głosowaniu za – 13 radnych przy obecnych na sali 13 radnych, przeciw - 0, 

wstrzymało się – 0 uchwalono uchwałę Nr XXXV/228/2017  w przedmiotowej 

sprawie. Uchwała stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 



 8 

 

PKT 6b 

Przewodniczący Rady Miejskiej – p. Tomasz Pietrucha odczytał zebranym 

projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Nowe Miasto nad Pilicą na lata 2017-20122. Skarbnik Miasta i Gminy p. Ewa 

Bator omówiła objaśnienie do niniejszej uchwały. 

Przewodniczący Rady Miejskiej spytał czy są pytania lub uwagi do w/w projektu 

uchwały. Nie zgłoszono. Przystąpiono do głosowania. W głosowaniu za – 13 

radnych przy obecnych na sali 13 radnych, przeciw - 0, wstrzymało się – 0 

uchwalono uchwałę Nr XXXV/229/2017 w przedmiotowej sprawie. Uchwała 

stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

 

PKT 6c 

Przewodniczący Rady Miejskiej – p. Tomasz Pietrucha odczytał zebranym 

projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXIV/227/2017 Rady Miejskiej 

w Nowym Mieście nad Pilicą z dnia 10 lipca 2017 roku w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej Powiatowi Grójeckiemu. Skarbnik Miasta i Gminy p. Ewa 

Bator omówiła projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Miejskiej spytał czy są pytania lub uwagi do w/w projektu 

uchwały. Nie zgłoszono. Przystąpiono do głosowania. W głosowaniu za – 13 

radnych przy obecnych na sali 13 radnych, przeciw - 0, wstrzymało się – 0 

uchwalono uchwałę Nr XXXV/230/2017 w przedmiotowej sprawie. Uchwała 

stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 

 

PKT 6d 

Przewodniczący Rady Miejskiej – p. Tomasz Pietrucha odczytał zebranym 

projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia długoterminowego kredytu w 2017 roku. 

Skarbnik Miasta i Gminy p. Ewa Bator omówiła projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Miejskiej spytał czy są pytania lub uwagi do w/w projektu 

uchwały. Nie zgłoszono. Przystąpiono do głosowania. W głosowaniu za – 13 

radnych przy obecnych na sali 13 radnych, przeciw - 0, wstrzymało się – 0 

uchwalono uchwałę Nr XXXV/231/2017 w przedmiotowej sprawie. Uchwała 

stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 

 

PKT 6e 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej – p. Elżbieta Zaraś odczytała zebranym 

projekt uchwały w sprawie nadania statutu Publicznej Szkole Podstawowej 

z oddziałami gimnazjalnymi im. Karola Wojtyły w Nowym Mieście nad Pilicą,  

ul. Ogrodowa 16. 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej spytała czy są pytania lub uwagi do w/w 

projektu uchwały. Nie zgłoszono. Przystąpiono do głosowania. W głosowaniu za – 

13 radnych przy obecnych na sali 13 radnych, przeciw - 0, wstrzymało się – 0 

uchwalono uchwałę Nr XXXV/232/2017 w przedmiotowej sprawie. Uchwała 

stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 
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PKT 7 

Głos zabrał Starosta Powiatu Grójeckiego Marek Ścisłowski. Podziękował za 

zaproszenie na dzisiejszą sesję za jednomyślność rady, jeżeli chodzi o wsparcie na 

inwestycje drogowe. Powiat dysponuje środkami na inwestycje drogowe w łącznej 

kwocie ok. 7 mln. zł. Budżet jest, co roku obciążony kwotą spłaty zobowiązań za 

lata ubiegłe. Zadaniem powiatu jest podzielenie tych środków na inwestycje  

w poszczególnych gminach. Gmina Nowe Miasto jest jedyną gminą, która 

otrzymuje środki na wspólne zadania na drogi powiatowe. Jeśli chodzi o gminę 

Nowe Miasto zaplanowano wykonanie drogi w Żdżarach – położenie nawierzchni 

asfaltowej ma nadzieję, że uda się zrealizować drugi odcinek drogi Nowe Miasto – 

Ulów.  Jeśli chodzi o szpital w Nowym Mieście są zaplanowane środki w budżecie  

w wysokości ok. 400 tys. zł na zakup sprzętu i z tym związane inwestycje. Więcej 

informacji o programach pomocowych dla rolników przekaże dyrektor AR i MR 

Michał Pruś.   

 

Salę obrad opuściły o godz. 17.30 radna Iwona Lepa i radna Karolina Kącka.  

 

Pan Starosta przekazał, że największym problemem jest służba zdrowia nie tylko 

szpital grójecki, ale również nowomiejski. Poręczenie kredytu dla dwóch szpitali 

ograniczają możliwości finansowe. W pierwszej kolejności są zapewniane środki 

na zabezpieczenie zobowiązań szpitali. Starostwo Powiatowe nie ma zdolności 

kredytowej. W roku ubiegłym jednym z zadań, które udało się zrealizować remont 

drogi w gminie Błędów. W tym roku planowany jest remont drogi Jasieniec w roku 

przyszłym remont drogi Nowe Miasto.  

 

Głos zabrał radny Mariusz Fandrych w kwestii udzielenia w piśmie wyjaśnień  

w sprawie zamontowania progów wyspowych w msc. Rosocha. Udzielono 

odpowiedzi negatywnej. Uzasadnienie jest takie, że jezdnia jest zbierająco – 

rozprowadzająca. W miejscowości tej zginęły dwie osoby często dochodzi do 

kolizji. Prosił o ponownie rozpatrzenie sprawy.  

Pan Starosta dodał, że samo montowanie wysp nie jest gwarancją bezpieczeństwa 

na drodze. Najważniejsza jest rozwaga kierowców.  

Radny dodał, że w piśmie jest prośba o zamontowanie znaku B -33, który nie został 

zamontowany.      

Przewodniczący Rady dodał, że kwestia ta była wielokrotnie podnoszona na 

posiedzeniach komisji. Prosił pana Starostę o zajęcie się sprawą zwłaszcza, że  

w tym miejscu miały miejsce wypadki tragiczne.   

 

Na salę obrad wróciły o godz. 17.40. radna Iwona Lepa i radna Karolina Kącka. 

 

Pan Burmistrz nawiązał do wypowiedzi pana Starosty w kwestii inwestycji 

drogowych, bezpieczeństwa na drogach. Brak jest środków finansowych na 

inwestycje drogowe i w związku z tym drogi powiatowe są złym stanie. Są to 
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zaszłości wielu lat. Niektóre drogi były już remontowane. W dalszym ciągu będzie 

prosił starostę, aby wygląd naszych dróg polepszyć. Niemniej jednak podziękował 

panu staroście za to, co udało się do tej pory naprawić m. in. drogę w msc. 

Łęgonice, Domaniewice, oraz przy współudziale drogę w msc. Waliska. Pomimo 

trudnego budżetu udało się te drogi zrobić. Mamy zapewnienie, że środki 

otrzymamy na wykonanie drogi Nowe Miasto – Ulów. Wyremontowany zostanie 

odcinek drogi w msc. Żdżary, która od dawna niszczona jest po opadach deszczu 

oraz na tym odcinku brak jest chodnika, przy zaangażowaniu lokalnej społeczności 

p. Edmunda Pietrzaka, p. Andrzeja Nowakowskiego, starosty, radnych 

powiatowych z tego terenu i przy udziale gminy zostanie wyremontowany odcinek 

tej drogi. Pan Burmistrz podziękował panu Staroście i prosił o więcej inwestycji 

drogowych.  

 

Przewodniczący Gminnej Rady Seniorów p. Jan Trzaskowski dodał, że jeśli chodzi 

o poprawę stanu bezpieczeństwa na drogach świadczy przykład Francji zamiast  

wysepek, znaków ostrzegawczych są ronda, które skutecznie funkcjonują.   

 

Głos zabrał Jan Dąbrowski sołtys wsi Żdżary, który podziękował za budowę 

chodnika. Podczas wykopu został naruszony system korzeniowy drzew. Najgorsza 

sytuacja jest przy posesji pana Kmity gdzie budynek mieszkalny usytuowany jest 

blisko drogi, a tym samym narażony jest przy większym wietrze na zniszczenie. 

Pan Burmistrz odpowiedział, że kasztany, które miały naruszony system 

korzeniowy są do usunięcia. Przy współpracy z Powiatowym Zarządem Dróg  

w najbliższym terminie kasztany i lipy będą usunięte, a na ich miejsce posadzone 

nowe.   

Pan Kmita mieszkaniec msc. Żdżary prosił o nie wycięcie drzewa a jedynie 

podcięcie zeschłych gałęzi. 

Pan Burmistrz zapewnił, że zostaną wycięte konary drzew.  

 

Radny Mirosław Bors zapytał czy w okresie jesiennym będą naprawiane ubytki na 

drogach powiatowych. Drogi naprawiane były w maju i w czerwcu, ale pojawiły 

się nowe dziury i w związku z tym czy będą prowadzone naprawy jesienne.  

Pan Burmistrz odpowiedział, że takie dziury pojawiły się na drodze Bieliny  

i Domaniewice, zgłoszenie było przekazane do Powiatowego Zarządu Dróg.  

Pan Starosta odniósł się do wypowiedzi pana Burmistrza o stanie naszych dróg. 

Wszyscy wiemy jak te drogi były wcześniej budowane. Starostwo nie jest w stanie 

budować dróg od podstaw tylko je remontuje. Na ile pozwalają środki finansowe 

drogi są budowane. Droga w msc. Rosocha zostanie oznakowana. Jeśli chodzi  

o budowę rond są to koszty, które Starostwo nie jest w stanie ponieść. Dalsza część 

drogi Domaniewice – Żdżary przeznaczona jest do remontu. Natomiast drzewa, 

które są w całym tym pasie drogowym powinny być usuwane i uzupełniane 

nowymi nasadzeniami. Jako zarządca drogi musimy mieć zgodę od gminy. Jeżeli 

otrzymamy zgodę będziemy systematycznie drzewa usuwać. Jeśli chodzi o prośbę 

pana Kmity zostanie usunięte drzewo. Jeśli chodzi łatanie dziur powiat zakupił 
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urządzenie do łatania dziur. Do tej pory wszystkie drogi na terenie powiatu zostały 

wyremontowane. Jeżeli pojawią się dosyć istotne ubytki na drogach po zgłoszeniu 

do Starostwa działania związane z uzupełnieniem ubytków zostaną podjęte. Na 

początku marca zostały podjęte działania naprawy ubytków. Kolejne naprawy 

przeprowadzone były w maju jednak nie odpowiednie warunki atmosferyczne 

doprowadziły do tego, że ubytki zaczęły się tworzyć. Prosił o wyrozumiałość, aby 

naprawa ubytków była skuteczna musi być wykonywana przy odpowiednich 

warunkach atmosferycznych.  

 

 

Przewodniczący Rady powiedział to jak istotnym i ważnym, co wszystkich nas 

cieszy było utworzenie funduszu sołeckiego, co podkreśla na każdym kroku z dumą 

i dzisiaj po raz kolejny. W 2017 roku mamy przeznaczoną kwotę ok. 265 tys. zł. o 

której decydują sołectwa. Możemy podawać przykłady o ile prościej jest wykonać 

bieżące naprawy dróg czy jakiekolwiek inne inwestycje łącznie z takimi, o których 

wspominał pan Burmistrz jak świetlica w Rudkach. W pierwszym roku obecnej 

kadencji zapewnialiśmy, że to, co słuszne będziemy kontynuować. Jeśli chodzi o 

dokumentację wykonania oświetlenia rada nie zdjęła zadania z budżetu, zostało 

zadanie zrealizowane kontynuujemy to, co konieczne jest w msc. Żdżary, aby 

służyło społeczności. Kolejno to są wspólne inwestycje z Lasami Państwowymi nie 

pozostawia złudzeń i wątpliwości, o których nie formalnie mówi pan Starosta i pan 

Burmistrz wszyscy, którzy uczestniczą w organizowaniu wzoru na finansowanie 

dróg z Lasami Państwowymi są obecni na sali. Nie ma tu nikogo więcej, kto 

uczestniczy w tym procederze, organizuje pieniądze i bez względu na to, co by nie 

mówił i w jaki sposób przekonywał nie uczestniczył. A więc nie pozostawia 

złudzeń celowo nie używa nazwisk licząc na obecnych inteligencję.  

 

Następnie głos zabrał dyrektor Departamentu Działań Delegowanych Agencji 

Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa p. Michał Pruś.  

 

Salę obrad o godz. 18.00 opuściła Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Elżbieta 

Zaraś.  

Salę obrad o godz. 18.10 opuściła radna Iwona Lepa.  

Na sale obrad o godz. 18.10. wróciła Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Elżbieta 

Zaraś. 

 

Pan dyrektor podziękował panu Burmistrzowi za zaproszenie w obradach sesji. 

Zaprezentował pokaz multimedialny dotyczący wsparcia w ramach Programu 

Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2014 – 2020 oraz orientacyjny termin  

z harmonogramu AR i MR na jakie wsparcie może liczyć rolnik. Planuje się, że 

łączne środki publiczne przeznaczone na realizację PROW 2014-2020 wyniosą  

ok. 13 mld. euro, w tym 8 mld. euro z budżetu UE i 4 mld. euro wkładu 

europejskiego. Program będzie realizował priorytety wyznaczone dla unijnej 

polityki rozwoju obszarów wiejskich, a mianowicie: 
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- Ułatwianie transferu wiedzy i innowacji w rolnictwie, leśnictwie i na obszarach 

wiejskich. 

- Poprawa konkurencyjności wszystkich rodzajów gospodarki rolnej i zwiększenie 

rentowności gospodarstw rolnych. 

- Poprawa organizacji łańcucha żywnościowego i promowanie zarządzania 

ryzykiem w rolnictwie. 

- Odtwarzanie, chronienie i wzmacnianie ekosystemów zależnych od rolnictwa  

i leśnictwa. 

- Wspieranie efektywnego gospodarowania zasobami i przechodzenia na 

gospodarkę niskoemisyjną i odporną na zmianę klimatu w sektorach: rolnym, 

spożywczym i leśnym. 

- Zwiększanie włączenia społecznego, ograniczanie ubóstwa i promowanie rozwoju 

gospodarczego na obszarach wiejskich. 

Planowana w Programie pomoc finansowa ma na celu rozwój gospodarstw rolnych: 

modernizację gospodarstw rolnych, premie dla młodych rolników, premie na 

działalności pozarolnicze. Przewiduje się wsparcie inwestycji związane  

z przetwórstwem artykułów rolnych i środków spożywczych, Realizację ochrony 

zabytków budownictwa tradycyjnego oraz wsparcie w ramach rozwijania usług 

lokalnej ludności wiejskiej. 

Rozwój gospodarstw, czyli płatności dla rolników przekazujących małe 

gospodarstwo. Wsparcie jest adresowane do rolników, którzy kwalifikują się  

do systemu dla małych gospodarstw ustanowionego w rozporządzeniu ws. 

płatności bezpośrednich i trwale przekazują swoje gospodarstwo rolne innemu 

rolnikowi. 

Pomoc może być przyznana rolnikowi, albo osobie fizycznej, która spełnia 

następujące warunki, czyli jest wpisany do ewidencji producentów, jest pełnoletni 

uczestniczy w systemie dla małych gospodarstw, która jest częścią płatność 

bezpośrednia, przekaże w sposób trwały gospodarstwo rolne innemu rolnikowi, 

który jest osobą fizyczną, osobą prawną lub jednostką organizacyjną.  Po 

przekazaniu gospodarstwa nie będzie podlegał ubezpieczeniu społecznemu 

rolników w KRUS.  

Modernizacja gospodarstw rolnych. Celem wsparcia jest zwiększenie rentowności 

w następujących obszarach: rozwój produkcji prosiąt, rozwój produkcji mleka 

krowiego, bydła mięsnego.  

Premie dla młodych rolników. O takie wsparcie może starać się osoba fizyczna. 

Premie na rozpoczęcie działalności pozarolniczej mają przyczynić się do 

różnicowania działalności na obszarach wiejskich.  

Inwestycje wytwarzające potencjał rolny. Wsparcie, o które mogą się starać 

rolnicy, jeśli straty spowodowane, były w wyniku wystąpienia klęsk żywiołowych 

 i katastrof naturalnych, jak również wprowadzenie nowego zakresu, którego celem 

będzie ochrona gospodarstw rolnych przed tego typu zdarzeniami. 

W ramach poprawy organizacji łańcucha żywnościowego przewiduje się wsparcie 

inwestycji związanych z przetwórstwem i marketingiem artykułów rolnych, dalszy 
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rozwój grup i organizacji producentów oraz systemów, jakości produktów rolnych 

i środków spożywczych.  

Gospodarka wodno – ściekowa. Przebudowa obiektów wodno – ściekowych. 

Doprowadzenie wody, doprowadzenie ścieków.  

Pan Dyrektor omówił kolejne wsparcie w ramach Programu. Zachęcił do 

zapoznania się ze strona internetowa Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji 

Rolnictwa. Zapytał czy ktoś złożył wniosek na modernizację tego typu działania, o 

których wspomniał.  

Sołtys wsi Rudki Emilia Dziedzic spytała, kiedy będą rozpatrywane wnioski 

rolników, którzy złożyli na modernizację gospodarstw i są na dalszych listach, bo 

jak wiadomo brakło środków.   

Pan Dyrektor odpowiedział, że należy oczekiwać na rozpatrzenie wniosków. 

Następnie podzelował panu Burmistrzowi, panu Przewodniczącemu Rady, pani 

Wiceprzewodniczącej za zaproszenie na dzisiejsze obrady. 

 

Salę obrad o godz. 18.20 opuścił radny Bartosz Gulina.  

Salę obrad o godz. 18.25 opuścił radny Dariusz Dziurowicz.  

 

Pan Burmistrz podziękował za wystąpienie i omówienie Programu. Nawiązał do 

inwestycji na terenie naszej gminy. Jeśli chodzi o budowę ronda w msc. Żdżary jak 

sami mieszkańcy mogą się przekonać, został przygotowany projekt, co niebawem 

wygaśnie i rondo nie powstanie. Pan Burmistrz dodał, że może tylko ponaglać a 

ronda jak nie było tak nie ma.  

 

PKT 8 

Interpelacji nie zgłoszono. 

 

PKT 9 

Pan Burmistrz przypomniał m. in. o budowie świetlicy w Rudkach na jednej 

sesji w roku ubiegłym było wystąpienie jednego z radnych powiatowych, że 

świetlice zostawiliśmy w każdej miejscowości bardzo dobrym stanie. W jakim 

stanie były świetlice to wiedzą mieszkańcy w poszczególnych miejscowościach. 

Przy współpracy z radą sołecką wiele świetlic udało się wyremontować. Pan 

Burmistrz podziękował radnej Karolinie Kąckiej oraz zaangażowaniu sołtys Emilii 

Dziedzic, która zmobilizowała mieszkańców do pracy m. in. wokół świetlicy. 

Kolejne świetlice wyremontowane na terenie naszej gminy: w msc. Bieliny, 

Jankowice, Łęgonice, Domaniewice, Godzimierz, Rosocha, Rokitnica, Gostomia. 

Radna Karolina Kącka podziękowała panu Burmistrzowi, radnym za przyznanie 

środki finansowe na modernizację świetlicy.   

Sołtys wsi Rudki Emilia Dziedzic powiedziała, że na odbiorze świetlicy 

zabrzmiało, to tak, to, co zrobiliśmy z mieszkańcami to zasługa naszej pani radnej. 

Kwota, którą pozyskaliśmy była z Gminy, a nie z funduszu sołeckiego.  

Przewodniczący Rady powiedział mamy świetlice korzystajmy wszyscy razem 

mamy fundusze sołeckie jest możliwość doposażenia świetlic. To, co powiedział 
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pan Burmistrz, że jeżeliby nie zaangażowanie pań i rady sołeckiej pewnie do 

realizacji tej inwestycji by nie doszło. Formalnie na 28 sołectw wnioski o 

dofinansowanie ubiegało się tylko 5 sołectw. Zostało powołane Stowarzyszenie 

,,Aktywni dla Nowego Miasta”. Gdyby nie powołanie tego stowarzyszenia, które 

działa na potrzeby tego typu inwestycje np. w Rudkach, Łęgonicach, Rokitnicy. 

Pozyskanie tych środków byłoby nie możliwe dla tego też cieszmy się tym, co 

mamy i dobrze, że pani sołtys zwróciła na to uwagę. Natomiast najważniejsze jest, 

że się udało zrealizować zadanie. Najważniejszy głos przy ustaleniu budżetu mają 

jednak radni i na pewno reprezentantem w tej części okręgu ma radna Karolina 

Kącka, pani sołtys, rada sołecka. Podziękował za to, że przedsięwzięcie udało się 

zrealizować.  

 

Prezes Ochotniczej Straży Pożarnej Piotr Sarnecki zaprosił Starostę Powiatu 

Grójeckiego Marka Ścisłowskiego na uroczystości Jubileuszowe 50-lecia Jednostki 

Ochotniczej Straży Pożarnej w Jankowicach. 

 

 

PKT 10 

Porządek obrad został wyczerpany. Przewodniczący Rady Miejskiej Tomasz 

Pietrucha zamknął o godz. 19.00 obrady sesji Rady Miejskiej w Nowym Mieście 

nad Pilicą, która odbyła się w świetlicy Ochotniczej Straży Pożarnej w Żdżarach. 

Szczegółowy przebieg obrad zarejestrowany jest na nośniku cyfrowym i stanowi 

integralną część protokołu.  

 

 

   

Protokółowała        Przewodniczył  

          

Marzena Białas                                  

 

 


